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او گفته آنچه که مردم به عنوان مافیا میشناسند مخالفتهای جدی را به خصوص در ایام پایانی کار دولت برای دست اندرکاران

نظام سلامت ایجاد کرده اند.

شانه ساز، رئیس سازمان غذا و داروی ایران؛ 

محمدرضا شانه ساز، رئیس سازمان غذا و داروی ایران در یک نشست خبری آنلاین گفت:

آنچه که مردم به عنوان مافیا میشناسند مخالفتهای جدی را به خصوص در ایام پایانی کار دولت برای دست اندرکاران نظام
سلامت ایجاد کرده اند.

به گزارش اسپادانا خبر و به نقل از ایسنا، شانه ساز با اشاره به برخی هجمهها علیه وزیر و وزارت بهداشت گفت:

به هر حال وقتی ما جلوی واردات کالاهای مشابه تولید داخل را میگیریم به منافع عدهای برمیخورد و این افراد اقدامات جدی
علیه ما، وزارت بهداشت و شخص وزیر شروع کرده و  با صرف هزینه اخبار کذب را منتشر می کنند. در این پیک مصرف

رمدسیویر در ظرف ٧٢ ساعت ١٠ برابر افزایش یافت و مصرف سرم هم مطابق آن افزایش یافت و تولیدکنندگانی که قبلا
متعهد به تامین سرم شده بودند به دلیل بار زیادی که ایجاد شد نتوانستند به تعهد خود عمل کنند. ما برای واردات واکسن
کرونا برخلاف شایعاتی که مطرح میشود از هیچ تلاشی فروگذار نکردیم و ۴٧ معرفی نامه به بخش خصوصی دادیم. پنج

معرفینامه هم به شرکتی که از سوی اتاق بازرگانی تهران معرفی شده ارائه شده بود. من از رییس اتاق بازرگانی تهران تعجب
میکنم زیرا من حضوری از فعالیتشان استقبال کردم اما چرا بعد از چند ماه که دولت تغییر کرده مجددا دارند بحث را مطرح

میکنند. پنج معرفینامه به شرکتی داده شده که از سوی اتاق بازرگانی تهران معرفی شده در پنج زمان متفاوت برای پنج
کمپانی صادر شده است. نمیدانم چرا دوستان اصرار دارند که چنین حرفهایی را مطرح کنند. اکنون برای مصرف رمدسیویر

در کشور به اندازه سه ماه موجودی داریم و حتی در صورت مصرف میزان بالای این دارو ذخیره داریم.

وی درباره اظهارات ضد و نقیض درباره واکسن برکت نیز گفت:

هیچ موضوع ضد و نقیضی وجود ندارد. کسانیکه در صنعت کار کردهاند میدانند که وقتی خط تولید فرآورده جدیدی میخواهد
راه بیفتد هماهنگ شدن همه ابعاد تولید زمانبر است. خصوصا برای فرآورده حساس و هایتکی مانند واکسن. دوستان برنامه

ریزی داشتند، زیرساخت هایی ایجاد شده و نیاز به هماهنگی میان اجزای مختلف است. ما با برکت اختلاف نظری نداریم.
واکسنی که تولید و تحویل میشود دو هفته زمان میبرد تا ارزیابیاش در آزمایشگاههای مرجع غذا و دارو نهایی شود. به عنوان

مثال برکت اعلام میکند که تاکنون 5 میلیون تحویل دادهام، سازمان غذا و دارو میزانی را که ارزیابی کرده اعلام میکند و
اجازه مصرف همان میزان را میدهد. معاونت بهداشتی هم میگوید من از این میزانی که به دستم رسیده میزانی را تزریق

کردم و مابقی در انبار دانشگاههای علوم پزشکی است. ممکن است افرادی که از بیرون این اعداد را میشنوید تصور کنید که
اعداد باهم تناقض دارد اما تناقض نیست بلکه زنجیره ای که در زمینه تولید، تایید و مصرف واکسن وجود دارد، اعداد مختلفی
دارد. جالب و نگرانکننده اینجاست که کسانی این مباحث را مطرح میکنند که میدانند داستان چیست و دانسته میخواهند

افکار عمومی را مشوش کنند که امیدوارم با این توضیحات نگرانی مردم برطرف شود.

گفت: واردات واکسن از سوی بخش خصوصی شانهساز درباره
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حتی قبل از اینکه ستاد مقابله با کرونا تصویب کند وزارت بهداشت از واردات بخش خصوصی استقبال میکرد به طوری که
یکی از شرکتهای خصوصی با یک شرکت هندی وارد مذاکره شد و 500 هزار دوز واکسن را از آن کمپانی خرید و پولش را
فرستادیم اما فقط 125 هزار تا را توانست بیاورد و مابقی را دادستانی هند مانع خروجش شد و این طلب ما از طرف هندی

است.  بعد از مصوبات ستاد ملی کرونا در فروردین ماه و دستور رییس جمهور وقت مجوزهایی صادر شد که بر اساس آن یک
شرکت حدود یک میلیون دوز توانست وارد کند که در یک مرحله 314 هزار تا آورد و مابقی را هم آورد که همه آن تحویل

سیستم هیات امنای ارزی شد و در اختیار معاونت بهداشتی قرار گرفت. این کل پرونده ای بود که درباره بخش خصوصی وجود
داشت. نمیدانم چرا در این روزهای سختی که درگیر موج پنجم هستیم مجددا این مباحث مطرح و منجر به تشویش اذهان

عمومی میشود.

گفت:  واردات واکسن کروناشانهساز درباره بحث

در بحث واردات فایزر و مدرنا نیز دقیقا مطابق فرمایشات مقام معظم رهبری حرکت میکنیم. سیاستهای کلی سلامت هم
همین را اعلام میکند. ما اجازه واردات از منابع مجاز فایزر و مدرنا را دادیم و خواهیم داد و منابع مجاز آن محدودیتی برای

واردات نداشتند و اسم یک واکسن باعث محدودیت واردات نمیشود بلکه منبع مورد اعتماد و ایمن برایمان مدنظر است. به هر
حال شرکتهای بازرسی بینالمللی هم میتوانند به عنوان بازوی اجرایی برای ما باشند. 

نیز افزود:  تزریق آب مقطر به جای واکسنوی درباره شایعاتی مبنی بر

این موضوع باعث تعجبم است. در بحث مطالعات بالینی ما یک گروه واکسن اصلی را دریافت کرده و عده ای هم به عنوان
گروه شاهد واکسن دریافت نمیکنند و اصطلاحا دارونما دریافت میکنند. این به این معنی نیست که به همه جمعیتی که دارند

در خارج از مطالعات واکسن میزنند، آب مقطر میزنند. این اصلا درست نیست. واقعیت این است که به جز مطالعات بالینی
وقتی در فرایند واکسیناسیون هستیم به هیچ عنوان آب مقطری داده نمیشود.

گفت: ممانعت مافیای تولید داخلی واکسن از واردات واکسن شانهساز درباره

این شایعه است و 100 درصد آن را تکذیب میکنم. اگر کسی بتواند واکسن را با قیمت مناسب وارد کرده و از منابع معتبر در
اختیار مردم بگذارند برایشان محدودیتی نیست. تحریم ها قطعا مانع ورود واکسن به ایران شده است. شاهدش هم این است
که آمریکا اعلام کرد که برای واردات واکسن به ایران محدودیتی وجود ندارد. این یعنی قبلا محدودیتی وجود داشته است البته
هنوز هم محدودیت ها فقط در کلام برداشته شده و در عمل همچنان محدودیت ها وجود دارد و در زمینههای بانکی به زحمت

عمل میکنیم که از بانک مرکزی تشکر میکنیم.

وی درباره تولید داخلی واکسن اسپوتنیک نیز گفت:

در زمینه تولید مشترک طی قراردادی بهمن ماه سال قبل بین شرکت ایرانی و روسی بستیم. مراحل انتقال بانک سلولی و
دانش فنی ایجاد شده است. نمونههای تولیدی به شرکت روسی برای اخذ تاییدیهها به کمپانی مادر در روسیه ارسال شده و

به خوبی پیش رفته و در دست اقدام است. ما هم بی صبرانه منتظریم که به عنوان یک فرآورده تولیدی که در خاک کشورمان
انجام می شود، زودتر برسد. مراحل اجرایی و فنی آن در حال پیگیری است.

گفت: پر شدن دوباره پوکههای واکسن استفاده شده وی در پاسخ به سوالی درباره

تا جایی که اطلاع دارم این است که پوکه ها بلافاصله بعد از مصرف امحاء می شود اما معاونت بهداشتی باید پاسخ دهد البته
واکسن هایی که در بیرون عرضه می شود، ممکن است عمدتا بحث تقلب در آنها مطرح باشد و اصلا واکسن نباشد.

[1] سلامتبرچسب ها: 
[2] وزارت بهداشت

[3] فساد
[4] رهبر انقلاب
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